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IN MEMORIAM

DR. JUDITH CLIFT

magala s strokovnimi mnenji in nasveti, ker je imela dra-
gocene izkušnje, saj je pomagala pri uveljavljanju štu-
dija zdravstvene nege na akademski stopnji mnogim dr-
žavam v Evropi.

Imela je veliko razumevanja za soljudi in veliko člo-
veške topline. Spominjam se, ko smo imeli leta 1992
konferenco v Kopenhagnu, so pred parlamentom zbirali
podpise v podporo priznanja Slovenije in Hrvaške. Dru-
gim udeležencem se je to zdelo nekaj odmaknjenega,
Judith pa je z njej lastnim prenicljivim čutom razumela
pomembnost trenutka in si je takoj vzela čas in odšla
podpisat peticijo.

V letu 1993, ko smo vpisali prve študente fakultetne-
ga študija zdravstvene nege, smo zaprosili Judith Clift,
da pride k nam predavat osrednji predmet Zdravstveno
nego. Najprej kot gostujoči profesor, potem pa se je na
naši univerzi v Ljubljani zaposlila do leta 1996.

Všeč ji je bilo v Sloveniji in v Ljubljani. Spominjam
se, ko sva prvič šli čez Tromostovje proti Magistratu,
kjer se odpira prelep pogled na Staro Ljubljano, je zav-
zeto dejala; »Kako čudovito mesto je to.«

Lahko si mislimo, kako naporno je bilo njeno delo v
različnih državah, v različnih družbenih in kulturnih oko-
ljih. Največkrat je šlo za prvo izvedbo programa. Njena
predavanja so bila skrbno pripravljena in začenjala so se
natančno ob razpisani uri. Vsebinsko so bila za nas, ki
tovrstnega kurikuluma doslej še nismo imeli, velikega
pomena. Študentom je skušala nuditi čimveč, zato je ob
koncu študija organizirala strokovno ekskurzijo po ZDA.

Objavljala je tudi v Obzorniku zdravstvene nege in
bila v letih 1997 do 2000 članica Uredniškega odbora.

Zelo nas je razžalostila novica o njeni smrti, saj bi po
toliko letih napornega dela, sedaj, ko je ravno odšla v
pokoj lahko zaživela bolj mirno. V svojem zadnjem pi-
smu ob novem letu pravi: »Še vedno sem v stiku z dobri-
mi prijatelji tam prek in včasih me obide celo domotožje
po življenju v Evropi.« Takrat najbrž še ni slutila, da je
konec tako blizu.

Dr. Judith Clift se bomo spominjali hvaležni za njeno
delo pri nas, za vse, kar nam je dala kot pedagoginja,
prijateljica in humanistka.

Vera Grbec

V prvih mrzlih oktobrskih dneh, ki nakazujejo, da je
sončno poletje pri kraju, nas je doletela žalostna vest, da
je 6. avgusta v Daytoni na Floridi umrla dr. Judith Clift.

Judith Clift osebno poznajo mnoge medicinske sestre
tako v Sloveniji kot drugod po Evropi, saj je mnogo let
nesebično posredovala svoje vrhunsko znanje številnim
študentom in sodelavcem.

Njena življenjska pot je bila razgibana in zahtevna.
Rodila se je v New Yorku in odraščala na Floridi. Na

univerzi John Hopkins je končala študij za medicinske
sestre in ga nadgradila na bostonski univerzi, kjer je kon-
čala tudi magistrski študij. Doktorirala je iz pedagoške-
ga področja na Univerzi Columbia v New Yorku. Naj-
večji del študija je opravila ob rednem delu, kot medi-
cinska sestra.

Veliko let je preživela v Evropi, predavala je zdrav-
stveno nego na univerzah v Avstriji, Nemčiji, Švici in
Sloveniji.

Judith sem spoznala v 80-ih letih, ko je zastopala Av-
strijo v Evropski skupini medicinskih sester-raziskovalk,
kjer smo se sestajali vsako leto. Takrat smo na Višji šoli
za zdravstvene delavce v Ljubljani pripravljali fakultet-
ni študij za medicinske sestre. Judith mi je večkrat po-


